

Referat af Lokalrådsmøde på Dreslette Skole torsdag den 11.Juni 2026.06.11

Tilstede: Lilian, Emil, Steffen, Ove, Josephine.

Der var i tillæg mødt 9 beboere fra området.

Afbud: Finn, Jens, Lise.

1. Velkommen

Lilian ønskede velkommen, dejligt med fremmøde.

2. Referat af lokalrådsmøde 16.04.2026

Referat blev godkendt.

3. Masteudvalget v/Poul Hansen

Orienterede om masteudvalgets arbejde fra december 2024 og til dags dato. Der er gjort indsigelser fra et antal beboere, samt fra beboerforeningen. Der er yderligere klaget til planklagenævnet over kommunens afgørelse. PT afventer vi planklagenævnets afgørelse. Jordejer på området hvor masten skulle sættes op har også opsagt sin del af aftalen med Kamtower (Masteopsætningsfirma). Masteudvalget synes ikke at kommunen har gjort deres sagsarbejde på en ordentlig måde. Masteudvalget håber på at kommunen er nødt til at finde en ny placering. Masteudvalget har fået positivt tilsagn fra ejer af grunden ved Flenstofte, hvor den burde kunne opsættes.

Boligprojekt på Skærendsvvej.

Søren Navntoft har informeret om den sidste udvikling. Der har nylig været møde og den endelige afgørelse kommer senere på året. Der er tale om lejeboliger. Der skal en entreprenør på banen. Der er 15 par/singler, der har skrevet sig op til de planlagte 15 boliger der kommer. Der er en indsigelse fra en nabo. Kommunen er interesseret i projektet, men staten skal først godkende byggeriet.

4. Modtaget fra beboere: Forslag, forespørgsler og spørgsmål

4a: Udfordring med overholdelse af hastighedsgrænser v/Emil og flere forslagsstillere

Der er flere i området, der synes at hastighedsreglerne ikke bliver overholdt i vores område.

Lokalrådet vil gerne afholde et borgermøde om sagen: Hvilke planer har kommunen for området?

Hvilke muligheder er der for en evt. nedsættelse af farten på nogle strækninger? Der er pt. tale om Brydegaardsvej og Brunshusevej. Det bliver fremhævet, at der generelt ikke bliver kørt for stærkt. Der opfordres til at man undgår chikaner, vej bump eller lignende.

Lokalrådet indkalder til et borgermøde med deltagelse fra kommunen.

4b: Forespørgsel om mulighed for helårs-åben toiletbygning på Feddet v/Steffen med flere.

Emil har talt med Naturstyrelsen og de vil kigge på sagen.

4c: Spørgsmål fra Bo Christgau:

- Er der praksis fra Lokalrådet om kontakt til nye borgere (tilflyttere) og med hvilke formål?
- Hvordan forholder Lokalrådet sig til enkeltpersoners adfærd og ageren?
- Hvad er lokalrådets holdning til byggeprojektet på Skærendsvvej?

Vi henstiller til spørgsmålsstiller at man selv kommer og fremfører sin sag. Der var enighed om dette i forsamlingen. Så spørgsmålene venter til næste lokalrådsmøde. Angående det første spørgsmål, så har Lokalrådet fra første møde arbejdet på en velkomstfolder til nye beboere/tilflyttere (se punkt 6).

4d: Grusbunke på havneområdet.

Der er beboere, der har klaget over at bunken ligger der.

Foreningen Agernæs Havgus har spurgt til hvor lang tid der vil gå før bunken bliver fjernet.

Havnemesteren siger at det bliver fjernet i løbet af et par måneder. Enkelte i aftenens forsamling hævder at sådan er det hvert andet år med grus/sand. Andre pointerer at sand bunken generer udsigten og er meget markant. Det generer for shelteren, der ligger i nærheden. Lokalrådsformand Lilian vil gerne lave et personligt indlæg i avisen.

5. Nyt fra Kommunen

Beredskabsmøde afholdt 04.05.2026 v/Assens Kommune for alle kommunens lokalråd.

Der har været strømafbrydelser i landet og der har været oversvømmelser.

Man er i gang i hele landet med at lave beredskabsplaner. Som privatperson har man visse forpligtelser i forhold til prepping med mere.

Det første punkt i kommunens agenda er hvor vi skal sætte et papiroplag op. Der er enighed i forsamlingen om at det skal være på Brydegaardsplads (parkeringspladsen for enden af Brydegaardsvej).

Lokalrådet vil gerne lave en beredsskabsgruppe: interesserede bedes melde sig på mail til formand Lilian.

Forslag til "FynBus' Mobilitetsplan 2027-2030" i høring hos interessegrupper og Lokalråd. Stoppested ved Brydegårdsvej, navngivning er blevet til Brydegaardsplads!!

Der er Dialogmøde 10.09.2026 m/Assens kommunalpolitikere og bestyrelsen for lokalrådet.

Emil bestiller Dreslette skole til mødet. Poul Hansen synes at det er vigtigt at informere om på mødet at Lokalrådet bliver inddraget, hvis der er beslutninger der har relevans for vores område.

Det er det eneste møde som Lokalrådet har, hvor det kun er bestyrelsen der deltager.

6. Arbejdsgrupper/aktiviteter

Hjemmeside/områdeportal v/Steffen

Der oprettes en fælles portal for området for foreninger, fællesskaber

Vi udsender mails fra den nye hjemmeside, når vi har fået en mailingliste op at stå.

Velkomstbesøg, velkomstfolder v/Ove og Steffen.

Vi har fået tilsagn om gavekort til nye tilflyttere fra Gml. Brydegaard, Gml. Avernæs og Helnæs Mølle. Der er ligeledes gaver fra biavler Stine Bohnsen og biavler Ole Grønbæk, og fra vinbønderne Nicolaj Agger og Lars Hyldeborg. Beboerforeningen og Agernæs Havgus bidrager også med gratis medlemskab og sauna ophold.

Vi spørger også Haarby Bio og Haarby Svømmehal om de vil deltage i gaveregnen.

Velkomstfolder, lavet af Ove og Steffen er på vej.

7. Diverse bestyrelsesopgaver:

Mødested til lokalrådsmøder, temamøder m.v.:

Vi lægger det på Dreslette Skole. Emil bestiller tid til resten af året.

Forretningsorden:

Der står i vedtægterne at bestyrelsen laver sin forretningsorden. Bestyrelsen mødes og laver et oplæg, der kommer med på næste mødes dagsorden.

Budget og regnskab v/Steffen

Vi skal have lavet et budget. Vi har fået 15.000 kroner fra Assens kommune. Steffen laver et forslag til budget til næste møde. Kan man søge Lokalrådet til nogle ting? Spørges der fra salen.

Vi kan evt lægge det ind i budgettet.

Årshjul: Hvad sker der i løbet af året? Hvornår skal der udsendes agenda til næste møde?

Der kan være en reminder til hvornår beboere skal sende forslag ind til formanden.

Kvartalsmøder med repræsentant/formand for hver lokal forening, råd og aktivitet:

Der afholdes møde med de forskellige foreninger i området.

8. Eventuelt

Steffen informerer fra Beboerforeningen om ny bro. I løbet af efteråret skulle der ligge en ny bro.

Boudvalget har fået 360 000 til den nye bro. Der mangler 8000 kroner.

Der kommer mere information senere.

Tankevækkende at der står i lokalplanen at boligerne i Brunshuse ikke må bruges til sommerhuse.

MEN de bruges hele tiden som sommerhuse. Der er bopælspligt.

Hvordan håndhæver kommunen deres eget påbud. Punktet kommer på næste dagsorden.

Josephine rejser spørgsmålet om cykelsti til Ebberup. Vi tager det med på dagsordenen til næste møde

Naturstyrelsen fixer vejen ned til Feddet – den er pt hullet.

Referent Ove Wennerberg